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Protokół Nr XXX/2021 

z Sesji Rady Gminy Stegna 

odbytej w dniu 26 listopada 2021 r. 

 

Zapis XXX Sesji Rady Gminy Stegna:  

 
https://transmisjaobrad.info/videos/4595/xxx-sesja-rady-gminy-stegna-26112021-r 

 

czas rozpoczęcia sesji: 9:00                                                              czas zakończenia: 10:45 

 

XXX Sesję Rady Gminy Stegna zwołaną na dzień 26 listopada 2021 r. na godz. 9.00  

w Gminnym Ośrodku Kultury w Stegnie otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy 

Stegna Pan Mariusz Ogrodowski. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że posiedzenie obrad XXX Sesji 

Rady Gminy Stegna jest nagrywane i transmitowane, a Administratorem danych jest Gmina 

Stegna. 

Klauzula informacyjna znajduje się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy 

w Stegnie oraz na drzwiach wejściowych do budynku. 

  

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski przywitał uczestniczących w Sesji: Wójt Gminy 

Stegna Panią Ewę Dąbską, Zastępcę Wójta Gminy Stegna Pana Tomasza Gajewskiego, 

Radnych Gminy Stegna, dyrektorów placówek oświatowych, Sołtysów, Skarbnik Urzędu, 

Sekretarz Urzędu, pracowników Urzędu Gminy, radcę prawnego Pana Igora Kępińskiego oraz 

wszystkich, którzy za pośrednictwem środków masowego przekazu oglądają obrady.  

 

Ad. Pkt. Nr 2.    Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski stwierdził, iż na stan 15 radnych w sesji 

uczestniczy 11 radnych - sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał – nieobecni: Radny 

Grzegorz Borowiec, Radna Magdalena Haftkowska, Radna Małgorzata Mechlińska, Radny 

Robert Pruchno - załącznik nr 1. 

 

Ad. Pkt. Nr 3.   Zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są uwagi do przedłożonego 

porządku obrad. 

 

Wniosków ani uwag do przedłożonego porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski odczytał ustalony porządek obrad XXX Sesji 

Rady Gminy Stegna: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Wybór sekretarza obrad. 

5. Przyjęcie protokołów z XXVIII oraz XXIX Sesji Rady Gminy Stegna. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Stegna w roku szkolnym 

2020/2021. 

https://transmisjaobrad.info/videos/4595/xxx-sesja-rady-gminy-stegna-26112021-r
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8. Podsumowanie sezonu letniego na terenie Gminy Stegna w roku 2021. 

9. Informacja Wójta Gminy oraz Przewodniczącego Rady Gminy dotycząca złożonych 

oświadczeń majątkowych za 2020 rok. 

10. Raport z realizacji w latach 2019-2020 „Programu ochrony środowiska dla Gminy Stegna 

na lata 2017-2020 z perspektywą do 2024 roku”. 

 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

11.1. przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stegna na lata 2021-2024 z 

perspektywą do roku 2028”; 

11.2. wyrażenia zgody na przedłużenie w trybie bezprzetargowym dzierżawy, 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stegna; 

11.3. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej, działki nr 455 położonej  

w miejscowości Stegna w drodze bezprzetargowej; 

11.4. wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym, 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stegna; 

11.5. nadania nazwy ul. Irysowej oraz ul. Krokusowej drogom położonym w miejscowości 

Przemysław; 

11.6. uchwalenia „Programu współpracy Gminy Stegna z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 r.” 

11.7. przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych (GPPiRPA) do realizacji na 2022 r. w Gminie Stegna; 

11.8. Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Stegna; 

11.9. szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 

Gminie Stegna w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

11.10. wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki 

tej opłaty na terenie Gminy Stegna; 

11.11. zryczałtowanej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości na których znajdują się domki letniskowe, lub innych nieruchomości 

wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie 

przez część roku na terenie gminy Stegna; 

11.12. określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

11.13. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

11.14. zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2021; 

11.15. zmiany uchwały Nr XXII/216/2020 Rady Gminy Stegna z dnia 18 grudnia 2020 roku  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2021-2033. 

12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, oraz w okresie między 

sesjami. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Ad. Pkt. Nr 4.  Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad Przewodniczący Rady zaproponował kandydaturę Radnego 

Michała Ligockiego, który wyraził zgodę. 

Uwag do kandydatury nie zgłoszono. 
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Ad. Pkt. Nr 5.  Przyjęcie protokołów z XXVIII oraz XXIX Sesji Rady Gminy Stegna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy Radni mają pytania bądź uwagi  

do protokołu Nr XXVIII. 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu  

z XXVIII Sesji Rady Gminy Stegna.   

 

Wynik głosowania nad przyjęciem protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy Stegna:  

za 11, przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 2. 

Protokół Nr XXVIII/2021 został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy Radni mają pytania bądź uwagi  

do protokołu Nr XXIX. 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu  

z XXIX Sesji Rady Gminy Stegna.   

 

Wynik głosowania nad przyjęciem protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy Stegna:  

za 11, przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 3. 

Protokół Nr XXIX/2021 został przyjęty. 

 

Ad. Pkt. Nr 6.   Interpelacje i zapytania Radnych. 
 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy Radni zgłaszają interpelacje bądź 

zapytania. 

Nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 7.   Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Stegna w roku 

szkolnym 2020/2021 
 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że informacja została Radnym 

przekazana w ustawowym terminie oraz umieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej.  

Informacja była omawiana na posiedzeniu Komisji Rady. Zapytał czy Radni mają jeszcze jakieś 

pytania, uwagi bądź informacje do uzupełnienia. 

 

Radny Maciej Makowski chciałby, aby Pani Wójt odniosła się do tego dokumentu.  

Nie mieliśmy przyjemności porozmawiać na posiedzeniu komisji. Chciałby poznać opinię na 

temat tego dokumentu. Jak Wójt ocenia sytuację oświaty przedstawioną w tym dokumencie. 

Prosi o odniesienie się do zróżnicowanych kosztów, ilości dzieci w oddziałach ze szczególnym 

uwzględnieniem dysproporcji między placówkami oraz czy powyższe jest akceptowane przez 

organ prowadzący i czy stan ten nie budzi wątpliwości, co do równego dostępu do edukacji i 

jej poziomu. 

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski temat oświaty rok rocznie jest tematem drażliwym. 

Wszystkie samorządy w miesiącu październiku są zobligowane do sporządzenia przedmiotowej 

informacji. Fakt, że wydatkujemy z budżetu takie środki finansowe z przeznaczeniem na 
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zadania oświatowe świadczy o tym, że możemy sobie na to pozwolić, na utrzymanie takiej 

ilości placówek. Sieć placówek ustalona jest w taki sposób, aby zapewnić dostęp do edukacji 

wszystkim dzieciom. Rozbieżność w kosztach na jednego ucznia wynika z różnych ilości dzieci 

w oddziałach. Gdyby cokolwiek w oświacie było robione nieprawidłowo to mamy nad sobą 

nadzór Kuratora Oświaty, Regionalnej Izby Obrachunkowej, rodziców, dyrektorów. Na chwilę 

obecną sytuacja, jaka jest, jest akceptowalna. Jeżeli Radny ma inną wizję to czekamy na 

sugestie. 

 

Radny Maciej Makowski Państwo przedstawili inne rozwiązanie, czy coś w tej sprawie się 

dzieje. Radni trzy tygodnie temu zadali pytania, pod rygorem tygodniowego terminu. Kiedy 

uzyskamy na nie odpowiedzi.  

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski w najbliższym terminie. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy ktoś jeszcze chce zabrać głos. 

 

Radny Maciej Makowski sprawa może nie dotyczy bezpośrednio sesji i omawianego 

sprawozdania, ale rzeczywiście tego, co się ostatnio zadziało. Podczas ostatniego spotkania 

prosił Wójt Gminy o nie przekazywanie nie prawdziwych informacji społecznością lokalnym 

jakoby Radni inicjowali działania w kierunku likwidacji szkół. Wójt wskazała, że sytuacja jest 

jej znana natomiast musi ustalić źródło tych pomówień. Następnego dnia Radni otrzymali 

pismo, w którym wskazane jest to wprost. Czy coś się dzieje z wyjaśnieniem tej sprawy. 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska nie będzie się odnosiła do plotek ani do innych rzeczy, które krążą, 

bo jest to po prostu niesmaczne. Nie po to została powołana. Nie będzie się na ten temat 

wypowiadać, ani komentować tego pisma. Uważa, że zbyt dużo emocji, co roku przysparza ten 

temat. Sprawozdanie to wynika z ustawowego obowiązku i wszystkie samorządy w tym okresie 

zajmują się tym tematem. Nie jesteśmy jedyną gminą, która dokłada do oświaty. Dysproporcje 

w kosztach są, przedstawiane jest to w sprawozdaniach, ale nie ma możliwości wyrównania 

tych kwot z uwagi na różną strukturę placówek. Odpowiedzi na zadane przez Państwa pytania 

tak jak wspomniał Zastępca Wójta zostaną udzielone w najbliższym czasie. Miały zostać 

przedstawione na spotkaniu dotyczącym gospodarowania odpadami komunalnymi, ale temat 

jest bardzo obszerny. Kwestia oświaty nie leży tylko w gestii wójta, ale również w gestii Rady 

i każdy może podjąć w tym kierunku jakiekolwiek działania. Prosi, aby nie wsłuchiwać się w 

krążące informacje, to w urzędzie można zasięgnąć rzetelnych informacji, dotyczących 

możliwości, planów, realizacji poszczególnych zadań.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o zabranie głosu przez dyrektorów 

placówek oświatowych. 

 

Dyr. Zespołu Szkół w Stegnie Renata Cichosz chciałaby się odnieść do samej informacji  

o realizacji zadań oświatowych oraz do treści, jakie poruszane były na posiedzeniu Komisji,  

a z którego nagraniem się zapoznała. 

Odniosła się do ilości etatów tak jak zostało to porównane do ZS-P w Drewnicy. Ilość dzieci 

jest prawie identyczna, natomiast ilość oddziałów jest różna. W Stegnie są o 2 oddziały szkolne 

więcej i 1 oddział więcej w przedszkolu, stąd większa liczba etatów. Różnica polega jeszcze na 

wymaganej większej ilości godzin przyznanych na pomoc psychologiczno-pedagogiczną 

wynikającą z opinii i orzeczeń uczniów. Nie jest tak, że dyrektor w arkusz organizacyjny pracy 

szkoły może wpisać dobrowolnie, co uważa. Arkusz przyjmuje tylko godziny zgodne  

z ramowym planem nauczania, które są zatwierdzane przez organ prowadzący po uzyskaniu 
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pozytywnej opinii Kuratorium Oświaty. Liczba zajęć dodatkowych przedstawiona w informacji 

jest zgodna ze stanem faktycznym. Wyjaśniła, że zajęcia obowiązkowe wynikające z art. 109 

ust. 1 ustawy prawo oświatowe w przedłożonej informacji nie umieściła, ponieważ nie było 

takiego pytania. Ona do dyspozycji ma takich godzin 16, są one przeznaczone do rozwijania 

zainteresowań i uzdolnień uczniów. Są one obowiązkowe dla szkoły, nie koniecznie dla ucznia, 

może je sobie wybrać i realizowane były przeróżne projekty edukacyjne, przedsięwzięcia 

edukacyjne i wychowawcze, warsztaty i wiele innych. Nie umieściła tych informacji, bo nie 

były wymagane. W razie jakichkolwiek pytań prosi o zgłoszenie ich przed sesją, bądź 

zaproszenie na posiedzenie Komisji. Na każde pytanie odpowie. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił, aby nie kierować się bezpośrednio 

jedna do drugiej osoby. Oczekujemy informacji, jako Rada Gminy, jako Radni i każdy ma 

prawo zadać pytanie, jeżeli są wątpliwości. Rozumie, że Pani dyrektor mogła poczuć się 

urażona, ale w kwestii usprawiedliwienia wyjaśnił, że na posiedzeniu komisji przekazywane 

były do pracownika informacje, że należałoby to usystematyzować, uściślić ramy tej 

informacji, aby nie dochodziło do takich rozbieżności.   

Mówiąc w imieniu całej Rady wyraził uznanie dla pracy zarówno dyrektorów jak i nauczycieli 

placówek oświatowych. 

 

Radny Maciej Makowski bardzo dziękuję za uzupełnienie, bo było ono konieczne.  

W informacji, jaką otrzymaliśmy nie było tak szczegółowych danych. Radni na posiedzeniu 

Komisji analizują przedstawione dokumenty zadając do nich pytania. Swoje pytania kierował 

do organu prowadzącego, poprzez wyznaczonego pracownika merytorycznego. Konkluzja  

z analizy informacji była taka, że nie jest jednolicie opisana sytuacja placówek. Ten dokument 

powinien być jednolity, zabierający zbiór jednolitych informacji. Nie było jego intencją nikogo 

obrażać. Zwrócił uwagę, że informacja zawiera także dane dotyczące finansowania projektów 

przez gminę i wskazanie na ewentualne wsparcie placówki w Stegnie miało na celu analizę, 

czy aby te środki są równo przekazywane i adekwatnie względem potrzeb. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski podziękował za wypowiedzi, prosi natomiast, 

aby dalsza część rozmowy na temat oświaty prowadzona była merytorycznie. 

 

Radny Maciej Makowski to jest merytoryka, ponieważ to są wnioski, które wyciągamy  

z samego sporządzenia dokumentu jak i ewentualnych sugestii jego zmian. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski w jego opinii dyskusja nie zmierza w 

odpowiednim kierunku. 

 

Dyr. Zespołu Szkolna-Przedszkolnego w Drewnicy Bożena Kowitz nie odpowie na pytania, 

jakie padały na posiedzeniu Komisji, ponieważ ich nie zna. Informacja o stanie realizacji zadań 

oświatowych w gminie zawiera kilka istotnych informacji, na które warto by zwrócić uwagę. 

Chyba każda ze szkół posiada bogatą ofertę zajęć pozalekcyjnych. Wyniki egzaminów 

ósmoklasisty są na bardzo wysokim poziomie już od wielu lat. Wyniki uczniów często 

przewyższają wyniki powiatu, województwa czy kraju. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski podkreślił, że Rada widzi tą ciężką pracę i jej 

efekty. Podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady padł właśnie głos, że należy zastanowić 

się nad zmianą uchwały w sprawie Regulaminu przyznawania nagród i stypendiów, ponieważ 

Radni uważają, że za te osiągnięcia, które są zarówno pracą ucznia, nauczyciela, dyrektora jak 
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i samych rodziców, nagroda powinna być wyższa. Będzie się nad tym pochylać, aby Wójt mógł 

przyznawać wyższe nagrody i co za tym idzie Dyrektorzy również. 

 

Radny Maciej Makowski mam techniczne pytanie, przed Komisją jak i przed poprzednimi 

zostaliśmy poinformowani, że posiedzenie jest nagrywane oraz transmitowane na żywo, 

a następnie dostępne. Jeden z Dyrektorów wskazuje na znajomość tego materiału, natomiast 

inny stwierdza, że nie było to dla niej dostępne. W jaki sposób jest to udostępniane. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski wyjaśnił, że posiedzenie jest nagrywane  

i transmitowane na żywo na stronie Gminy, a po jego zakończeniu archiwizowane. O jego 

późniejsze udostępnienie należy wystąpić z wnioskiem. 

 

Radny Maciej Makowski jak długo są archiwizowane. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski była to chyba dopiero trzecia nagrywana  

i transmitowana komisja, wcześniej nagrywany był tylko głos. Poprosił mecenasa o udzielenie 

informacji, na jaki okres nagrania te muszą być przetrzymywane.  

 

Radca prawny Igor Kępiński żaden przepis prawa tego nie reguluje. 

 

Radny Maciej Makowski teraz już Państwo dyrektorzy wiecie, że posiedzenia są 

transmitowane na żywo i można zwrócić się o link. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. 

 

Więcej zapytań nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 8.   Podsumowanie sezonu letniego na terenie Gminy Stegna w roku 2021 
 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że informacje zostały Radnym 

przekazane. Radni mieli możliwość zadawania pytań na posiedzeniu Komisji. 

Zapytał czy są jeszcze pytania do tej informacji. 

 

Nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt nr 9.  Informacja Wójta Gminy oraz Przewodniczącego Rady Gminy dotycząca 

złożonych oświadczeń majątkowych za 2020 rok. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski przedstawił informację dotyczącą złożonych 

oświadczeń majątkowych przez Radnych Gminy Stegna za 2020 rok (stanowi załącznik). 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska przedstawiła informację dotyczącą oświadczeń majątkowych 

złożonych przez pracowników Urzędu oraz dyrektorów jednostek podległych. 

 

Ad. Pkt nr 10.   Raport z realizacji w latach 2019-2020 „Programu ochrony środowiska 

dla Gminy Stegna na lata 2017-2020 z perspektywą do 2024 roku”. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że Raport został przedłożony 

Radnym oraz przedstawiony podczas posiedzenia Komisji Rady przez przedstawiciela firmy 

EKO-EKSPERT, sporządzającej dokument. 
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Zapytał czy są jeszcze pytania bądź uwagi do Raportu. 

 

Nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.1.   projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska 

dla Gminy Stegna na lata 2021-2024 z perspektywą do roku 2028” 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 

sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stegna na lata 2021-2024 z 

perspektywą do roku 2028” 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11, przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 4. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/276/2021 

w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stegna na lata 2021-

2024 z perspektywą do roku 2028” 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.2.   projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie w trybie 

bezprzetargowym dzierżawy, nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stegna 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Radny Maciej Makowski podczas posiedzenia Komisji pytaliśmy, o której części działki jest 

mowa. Potwierdziły się przypuszczenia Radnych, że jest to wschodni narożnik, gdzie 

zlokalizowany jest domek letniskowy. Prosiliśmy o uzupełnienie tej informacji w uzasadnieniu. 

W pakiecie projektów uchwał na sesje znajduje się również projekt uchwały w sprawie 
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wieloletniej prognozy finansowej, gdzie działka ta jest ujęta, jako planowana do sprzedaży. 

Wyjaśniono nam, że żadnego konfliktu w tej sytuacji nie ma, ale prosiliśmy o uzupełnienie tego 

w uzasadnieniu. Czy zostało to uzupełnione. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że uzasadnienie nie zostało 

uzupełnione, gdyż miałby taką informację i informowałby o tym Radnych.  

Kierownik referatu Artur Kozłowski kwestia tego terenu została wyjaśniona, w projekcie 

uchwały jest wskazana dzierżawiona powierzchnia, na załączniku graficznym już jest to 

oznaczone. Nie powinno być wątpliwości, w jakim obszarze będzie ta dzierżawa. Co do 

zapisów prawa pierwokupu przez dzierżawcę było to analizowane przez radcę prawnego i 

podjęto decyzję, że taki zapis w uchwale byłby bezzasadny. W umowie jest jednoznaczny zapis 

wskazujący na to, że wygasa ona z chwilą przekazania nieruchomości do sprzedaży. W związku 

z powyższym nie było podstaw do przedstawienia autopoprawki. 

Radny Maciej Makowski przyjęliśmy do wiadomości na posiedzeniu Komisji, że nie będzie 

to rodziło, żadnych konfliktów interesów, ani podstaw do bezprzetargowej sprzedaży. 

Chcieliśmy tylko, aby znalazła się informacja uzupełniająca o tym, że nie rodzi żadnego 

konfliktu fakt, że działka jest jednocześnie przeznaczona do sprzedaży i jednocześnie chcemy 

ją dzierżawić. Chcieliśmy mieć pisemne zapewnienie, a nie jedynie ustne Pana kierownika.  

Na Komisji uzyskaliśmy deklarację, że te obie uwagi zostaną uzupełnione, czyli dookreślenie 

miejsca i wskazanie, że nie będzie to rodziło, żadnych konfliktów interesów. Dlatego będzie 

wnioskował o uzupełnienie tego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że pracownik rzeczywiście na 

posiedzeniu Komisji, ale to nie pracownik uzupełnia treść uchwały, ani nie jest osobą do tego 

upoważnioną. Nie wpłynęła zmiana zgłoszoną przez Wójt Gminy, ze względów wskazanych 

przez Kierownika, dlatego głosowanie zostanie przeprowadzone nad zgłoszonym w porządku 

obrad projektem uchwały. Pan, jako Radny ma prawo do własnego zdania i możliwość jego 

wyrażenia, Państwo Radni mają prawo się do tego ustosunkować.  

Wójt Gminy Ewa Dąbska chciałaby zwrócić uwagę, że w projekcie uchwały okres dzierżawy 

części tego terenu wskazany jest do 2023 roku. W Wieloletniej Prognozie Finansowej działka 

ta jest wskazana w latach 2022 i lata kolejne. Sam proces przygotowania działki do sprzedaży 

to nie jest kwestia miesiąca. Uważa, że nie należy blokować tego fragmentu, ponieważ po 

dwóch latach umowa wygasa automatycznie. Jeżeli w perspektywie w planie 

zagospodarowania przeznaczenie tej działki miałoby być na cel publiczny lub inne ważne 

zadania gminy to taka umowa zostanie wypowiedziana. 

Radny Maciej Makowski co do jednej kwestii Pani Wójt jest w błędzie, tu nie jest napisane,  

że działka będzie przygotowywana do sprzedaży w 2022 i latach kolejnych, chyba, że jesteśmy 

wprowadzani w błąd. W projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej jest zapis: Majątek 

przeznaczony do sprzedaży na rok 2021 oraz na kolejne lata, został jednoznacznie określony 

oraz wyceniony. W planie dochodów przyjęto sprzedaż majątku w wysokości 1 001 000 zł.,  

i przedmiotowa działka jest tu wymieniona, więc ona jest w mojej ocenie przygotowana  

do sprzedaży. Ja nie wiem ile będzie trwało jej sprzedanie. Dla prosił o to uzupełnienie i nie 

wie, dlaczego nie zostało to zrobione, skoro taka deklaracja padła. 
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Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zwrócił uwagę, że to on odpowiada za 

prowadzenie obrad sesji i on udziela głosu, prosi o nie prowadzenie dyskusji między sobą. 

Zastępca Wójta Gminy Tomasz Gajewski ustawa o samorządzie gminnym z 1990 roku 

dokładnie precyzuje czyje są kompetencje, wskazując organ uchwałodawczy i wykonawczy. 

Ustawa o gospodarce nieruchomościami mówi jednoznacznie, majątkiem zarządza Wójt.  

W paragrafie 2 przedłożonego projektu uchwały znajduje się podstawowy zapis, wykonanie 

uchwały powierza się Wójtowi Gminy Stegna. To do niego należy sposób i wykonanie, nie do 

Państwa Radnych. Jeżeli mówimy o perspektywie finansowej wieloletniej to jak Radny 

zauważył mamy ją do 2033 roku, która przewiduje wymienione składniki majątku do sprzedaży 

w roku 2021 i w latach następnych. Na chwilę obecną na tej działce stoi obiekt, za który gmina 

pobiera opłatę. W przypadku nie wyrażenia zgody będziemy zmuszeni poprosić właściciela  

o jego usunięcie i przywrócenie do stanu pierwotnego. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski bardzo proszę o w nie wywoływanie imiennie 

Radnego, nie kierowanie imiennie uwag. Jesteśmy organem, jako Rady Gminy. Każdy ma 

prawo zadać pytanie, skierować uwaga, niewynikającą ze złośliwości, a wręcz z dbania  

o to, aby wszystko było dobrze.  

Jeszcze raz przywołał wszystkich do porządku. Zamknął już kwestię uzupełnienia projektu 

uchwały, w związku z tym, że Wójt podtrzymuje swoje stanowisko, co do prawidłowości jego 

treści. 

Zapytał czy są jeszcze pytania lub uwagi. 

Radna Brygida Drągowska nie jest to uwaga, ale bardzo cenną informację usłyszeliśmy od 

kierownika, a mianowicie to, że niezapisanie tego, czego Radni żądali nie będzie skutkowało, 

żadną wadą prawną. W związku z powyższym mimo braku uzupełnienia projektu będzie 

głosowała za podjęciem tej uchwały. 

Kierownik referatu Artur Kozłowski uzupełnił, że zgodnie z przyjętym w urzędzie 

standardem, każdy projekt uchwały musi zostać zaakceptowany i podpisany przez radcę 

prawnego. Bez spełnienia tego wymogu, żaden dokument nie jest Państwu przedkładany.  

Z naszej strony nie ma wątpliwości, że została ona prawidłowo sporządzona. Określa 

precyzyjnie obszar, jaki będzie przedmiotem dzierżawy. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski mamy tę świadomość, widzimy na każdym 

dokumencie tą adnotację radcy prawnego. Przychyla się również do zdania Radnej Brygidy 

Drągowskiej, rozwiało to również jego wątpliwości. Przypomniał, że obradujemy nad 

projektem zgłoszonym w porządku obrad, bez żadnych zmian. 

Zapytał czy są jeszcze pytania lub uwagi. 

Radny Maciej Makowski zwrócił uwagę, że wypowiedź Zastępcy Wójta wybrzmiała, że Rada 

ma się tylko zgodzić, że jest t o kompetencja. Zgodzi się z tym, że jest to kompetencja Rady, 

ale on porusza cały czas kwestię posiedzenia Komisji, które traktuje poważnie, uzupełnia tam 

swoją wiedzę. Prosiłby, że jeżeli podczas posiedzenia dochodzi do sytuacji, kiedy należy coś 

ustalić, wyjaśnić, aby do Radny została skierowana informacja stanowiąca, w jaki sposób taka 

przeszkoda została rozwiązana. Bo dzisiaj rozmawiamy o czymś, do czego zadeklarował się 

pracownik urzędu. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zwrócił uwagę, że pracownik nie posiada 

ustawowych kompetencjo do dokonywania zmian w projektach uchwał, to Wójt przedkłada 
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Radzie dokumenty. Pracownik użył złego sformułowania, on przekazuje wszystkie zapytania, 

uwagi Wójtowi i to Wójt podejmuje decyzje. Inicjatywę uchwałodawczą posiada grupa czwórki 

Radnych oraz Wójt. Pamiętajmy o tym, z całym szacunkiem do pracowników urzędu, ale oni 

takich kompetencji nie posiadają.  

Zapytał czy są jeszcze pytania lub uwagi. 

Więcej pytań ani uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, pod warunkiem uzupełnienia 

uzasadnienia część działki - dookreślenie i planowana sprzedaż - wyjaśnienie. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie w trybie bezprzetargowym dzierżawy, 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stegna.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 10,  przeciw 0, wstrzymało się 1 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 5. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/277/2021 

w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie w trybie bezprzetargowym dzierżawy, 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.3.   projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej, działki nr 455 położonej w miejscowości Stegna w drodze bezprzetargowej 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 
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Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej, działki nr 455 położonej  

w miejscowości Stegna w drodze bezprzetargowej. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 6. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/278/2021 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej, działki nr 455 

położonej w miejscowości Stegna w drodze bezprzetargowej 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.4. projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy w trybie bezprzetargowym, nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Stegna 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 
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Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym, 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stegna. 

  

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 7. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/279/2021 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym, 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.5.   projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ul. Irysowej oraz  

ul. Krokusowej drogom położonym w miejscowości Przemysław 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że Rada obraduje nad projektem 

uchwały złożonym w ramach autopoprawki, w podstawie prawnej oraz w uzasadnieniu, które 

Radni na posiedzeniu Komisji zauważyli. 

Zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały. 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie nadania nazwy ul. Irysowej oraz ul. Krokusowej drogom położonym w miejscowości 

Przemysław. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 8. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/280/2021 

w sprawie nadania nazwy ul. Irysowej oraz ul. Krokusowej drogom położonym w 

miejscowości Przemysław 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. Pkt. Nr 11.6.   projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy 

Stegna z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2022 r.” 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Stegna z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 r.”.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 10,  przeciw 0, wstrzymało się 1 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 9. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/281/2021 

w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Stegna z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 r.” 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr  11.7.   projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (GPPiRPA) do realizacji na 2022 r. w Gminie 

Stegna 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych (GPPiRPA) do realizacji na 2022 r. w Gminie Stegna. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 10. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/282/2021 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych (GPPiRPA) do realizacji na 2022 r. w Gminie Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.8.   projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy Stegna 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 
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Radny Maciej Makowski na posiedzeniu Komisji poruszyliśmy kwestię paragrafu 10, który 

opisuje obowiązki, które są po stronie właściciela przestrzeni publicznej. My, jako gmina nie 

mamy pojemników na selektywnie zbierane odpady w przestrzeni publicznej jak również znane 

nam są sytuacje przepełnionych pojemników w sezonie letnim. Ustaliliśmy, że to trzeba 

poprawić. Jeżeli mamy się godzić na te większe stawki to należy zwiększyć finansowanie na 

rzecz poprawy tego. Nie oczekuje tutaj odpowiedzi, tylko zaznacza poruszaną kwestię  

i problem. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jeszcze jakieś pytania lub uwagi. 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Stegna. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 10,  przeciw 0, wstrzymało się 1 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 11. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/283/2021 

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.9.   projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w Gminie Stegna w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Radny Maciej Makowski w paragrafie 5 ust. 3) z nieruchomości mieszanych i wielorodzinnych 

odbiór odpadów niesegregowanych może być zwiększony w sezonie letnim (od 1 czerwca do 31 

sierpnia) do 2 razy w tygodniu., i tu rodzi się takie oczywiste pytanie, dlaczego wszyscy mamy 

płacić za zwiększoną ilość odbiorów w określonych lokalizacjach. Chciałby, aby nie było 

wątpliwości, że dofinansowujemy zwiększony odbiór dla określonych nieruchomości, 

szczególnie mieszanych. Prosiłby, abyśmy wypracowali w przyszłości taki sposób, żeby tych 

wyróżników nie było, bo mieszkańcy mają rzeczywiście poczucie, że finansują zwiększony 

ruch związany z obsługą turystyki. To nie jest interes mieszkańców. Wie, że to nie jest takie 

proste, natomiast ustawodawca dał możliwości, żeby to rozgraniczyć. To budzi wątpliwości, 

także kontrowersje stąd prośba, żeby się nad tym szczególnie pochylić. 

Radna Bogumiła Duraj odnośnie zbiórki odpadów wielkogabarytowych, Komisja prosi, aby 

się nad tym pochylić i wdrożyć do systemu, chociaż minimalną możliwość, raz na rok, raz na 

dwa lata. Na posiedzeniu Komisji Pani Kierownik wszystko wyjaśniła, ale uważamy,  

 że niekoniecznie trzeba być osobą niepełnosprawną czy starszą. 

Radny Maciej Makowski jest to znów wyróżnianie, rozumie, że należy wspierać osoby 

starsze, niedołężne. Taka osoba ponosi te same koszty, co osoba sprawna, która nie dysponuje 
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pojazdem do przewiezienia gabarytów. Przypomina, że w roku ubiegłym obowiązywał 

regulamin, w którym nie było dowolności, że gmina może organizować taką zbiórkę, tylko był 

nakaz. Co w ubiegłym roku nie zostało wykonane w ogóle. Podnosimy stawkę, więc 

powinniśmy szczególnie zrealizować to zadanie. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski uzupełniając poinformował, że na posiedzeniu 

komisji kierownik wyjaśniła, że w 2022 roku planowany jest wywóz wielkogabarytów. Będzie 

prośba o pomoc Sołtysów przy przekazywaniu informacji do gminy, kto z Państwa chciałby się 

zgłosić. Deklarowano również, że każda osoba, która się zgłosi przez Sołtysa, a nie będzie miała 

możliwości wywozu tych odpadów, zostaną one odebrane przez Gminę. 

Kierownik referatu Ewa Suchewicz zmiany, które wyjaśniała na posiedzeniu Komisji 

dotyczące wywozu odpadów wielkogabarytowych następują z uzasadnionych podejrzeń o 

podrzutach, które były wystawiane w pasie zbiórek pod posesjami, co generowało ogromne 

koszty. W przedstawianym projekcie uchwały znajduje się zapis o możliwości organizacji 

takiej zbiórki i najprawdopodobniej skorzystamy z tej formy, za pośrednictwem Sołtysów. 

Osoby, które nie będą w stanie wywieźć same tych odpadów, będzie ku temu uzasadnienie, 

zostanie ustalony termin, w jakim, z których miejscowości i będą wywożone. Ma to w zamyśle 

ograniczenie wywozu odpadów tych, które nie kwalifikują się, jako odpady od mieszkańców, 

tylko z działalności gospodarczej.  

Wójt Gminy Ewa Dąbska w poprzednich latach zbiórki były robione w wyznaczonych 

miejscach, sytuacje były takie, że wystawiane były całe zamrażarki z rybami, z mięsem,  

nie chce już wspominać o rozbitych sedesach i innych. Wprowadzony został system odbioru  

z posesji. Ta forma również do końca się nie sprawdziła, szczególnie w miejscowościach 

turystycznych. Doskonale rozumie tą potrzebę, szczególnie osób, które same nie potrafią sobie 

z tym poradzić. Proponowane rozwiązanie zostanie przedstawione na najbliższym spotkaniu  

z Sołtysami. Na co dzień mieszkańcy na podstawie pobranego zaświadczenia mają możliwość 

oddania tych odpadów bezpośrednio na PSZOK. 

Więcej zapytań i uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
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komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w Gminie 

Stegna w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 10,  przeciw 0, wstrzymało się 1 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 12. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/284/2021 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

w Gminie Stegna w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.10. projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty na terenie Gminy Stegna 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Radny Maciej Makowski w imieniu Rady, po dyskusjach, złożył wniosek o zmianę wysokości 

zwolnienia określonego w paragrafie 5 na kwotę 1,20 zł, tytułem zachęty dla mieszkańców, 

zwiększenia swojego zainteresowania i działania względem kompostowania.  

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek 

Radnego Macieja Makowskiego. 

 

Wynik głosowania nad wnioskiem:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 13. 

 

Radny Maciej Makowski poruszał już temat pojemników na segregację w przestrzeni 

publicznej. Na posiedzeniu komisji złożył deklarację, że jeżeli ma głosować nad zwiększeniem 

tych kosztów to chciałbym w przestrzeni publicznej rzeczywiście widzieć tę staranność i nie 

tylko w tych miejscowościach nadmorskich. Prosiliśmy również o przedstawienie  

w najbliższym czasie Radnym harmonogramu wprowadzenia takich urządzeń.  

 

Więcej uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 
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Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

i stawki tej opłaty na terenie Gminy Stegna z uwzględnieniem wprowadzonej zmiany w 

paragrafie 5. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 14. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/285/2021 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

i stawki tej opłaty na terenie Gminy Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.11. projekt uchwały w sprawie zryczałtowanej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się 

domek letniskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej  na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe  jedynie przez część roku na terenie gminy Stegna 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski uwagi Radnych z posiedzenia Komisji zostały 

uwzględnione, Rada obraduje nad projektem uchwały złożonym w ramach autopoprawki. 

 

Zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały. 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zryczałtowanej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości 

wykorzystywanej  na cele rekreacyjno-wypoczynkowe  jedynie przez część roku na terenie 

gminy Stegna. 
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Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 15. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/286/2021 

w sprawie zryczałtowanej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości 

wykorzystywanej  na cele rekreacyjno-wypoczynkowe  jedynie przez część roku na 

terenie gminy Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.12. projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 16. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/287/2021 

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. Pkt. Nr 11.13. projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił, o przedstawienie informacji, jak 

miałyby wyglądać podatki na rok 2022. 

 

Kierownik referatu Renata Staroń przedstawiła informację dotyczącą proponowanych 

stawek podatku od nieruchomości na 2022 rok zawartych w przedłożonym projekcie uchwały, 

opisanych w jego uzasadnieniu. Na podstawie proponowanych stawek przewiduje się wzrost 

dochodów w wysokości około 360 tyś zł.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 17. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/288/2021 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.14. projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2021 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że Rada obraduje nad projektem 

uchwały złożonym w ramach autopoprawki, dokument Radni otrzymali na swoje stoliki. Prosi 

o przedstawienie, co jest powodem drugiej autopoprawki. 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska w dniu dzisiejszym na konto gminy wpłynęły środki z 

funduszu przeciwdziałania COVID-19 na realizację programu przez jednostki oświatowe pod 
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nazwą „Laboratoria przyszłości”. Konieczność wprowadzenia tych środków wynika przede 

wszystkim z tego, że realizacja 60 % tych środków jest konieczna do 31 grudnia, stąd w takim 

szybkim trybie projekt tej zmiany. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski chwała dla tych, którzy piszą projekty i potrafią 

je wywalczyć, abyśmy otrzymywali więcej takich informacji. Ten projekt uchwały 

procedujemy w szybki sposób, po to abyśmy nie musieli spotykać się w ramach sesji 

nadzwyczajnej.  

Zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do drugiego projektu uchwały. 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2021. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 18. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/289/2021 

w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2021 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.15. projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/216/2020 Rady 

Gminy Stegna z dnia 18 grudnia 2020 roku  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stegna na lata 2021-2033 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że Rada obraduje nad projektem 

uchwały złożonym w ramach autopoprawki, będącym pokłosiem tej zmiany, którą 

wprowadziliśmy w budżecie. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu: 

Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja ds. Społecznych: 

Przewodnicząca Komisji Bogumiła Duraj poinformowała, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Przewodniczący Komisji Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/216/2020 Rady Gminy Stegna z dnia 18 grudnia 

2020 roku  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2021-2033. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 10,  przeciw 1 , wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 19. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXX/290/2021 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/216/2020 Rady Gminy Stegna z dnia 18 grudnia 

2020 roku  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna  

na lata 2021-2033 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 12.   Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, oraz  

w okresie między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że interpelacja Radnego Macieja 

Makowskiego z dnia 24 września 2021 r. – odpowiedź została udzielona w ustawowym 

terminie, przekazana Radnemu oraz umieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

 Ad. Pkt. Nr 13.   Wolne wnioski i informacje. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar zostały przeprowadzone wyboru Zarządu 

Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych w Stegnie, nowym Prezesem Zarządu został nasz 

kolega Radny Mirosław Wojtkowski 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski gratulujemy i życzymy owocnej pracy. 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska podziękowała za przyjęcie dzisiejszych uchwał, była to bardzo 

ważna sesja i ważne decyzje, zresztą tak jak każde. Podziękowała za uwagi, które Radni 

składają. Podziękowała dyrektorom placówek oświatowych, które w obecnym czasie nie mają 

łatwego zadania.  
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Ad. Pkt. Nr 14.  Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski to, że dzisiejsza sesja przebiegła tak sprawnie 

jest efektem pracy Radnych na Komisjach, za co bardzo dziękuje. Podziękował również 

pracownikom urzędu, którzy poświęcili swój czas popołudniowy. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Stegna zamknął 

XXX Sesję Rady Gminy. 

 

 

 
Protokół sporządziła: 

Furman Małgorzata   

 


